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Protokół nr 18/2020 

z posiedzenia online Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 20 kwietnia 2020 r. w godz. od 1530 do 1650   

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach 

oraz on-line za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji 

2. Marek Lech Zborowski-Weychman – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz  

6. Kamil Lauryn 

7. Jacek Niedźwiedzki 

8. Wojciech Pająk  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Ewa Beata Sidorek – Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Agnieszka Domalewska – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu  

4. Maria Kołodziejska  –Dyrektor Biblioteki Publicznej 

5. Alicja Andrulewicz – Dyrektor SOK 

6. Jerzy Brzozowski – Dyrektor Muzeum 

7. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

8. Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. 

Przewodniczący Komisji zaproponował wniesienie, jako punktu pierwszego do porządku obrad 

zaopiniowanie protokołu nr 17/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 marca 2020 r. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 17/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 marca 2020 r. 

2. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej  

w Suwałkach za rok 2019. 

3. Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach w 2019 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności merytorycznej Suwalskiego Ośrodka Kultury w 2019 

roku.  

5. Informacja o dotacjach udzielonych w 2019 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

6. Raport z ewaluacji „Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2016-2020” za okres 

2016-2019 roku.   

7. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 17/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 marca 2020 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu, wobec czego 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 
Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

za rok 2019. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Radny W. Pająk, pogratulował działań pracowni rewitalizacji, która jak okazało się  

w sprawozdaniu była bardzo potrzebna. Jak będą wyglądały działania inwestycyjne dot. 

aplikowania do funduszy Norweskich, które zostały przesunięte na październik? 

Dyrektor M. Kołodziejska odpowiedziała, że najpierw należy podpisać umowę z Ministerstwem 

na remont Biblioteki, dotyczy to projektu, który jest znacznie niższy finansowo niż Norweski. 

Pan Prezydent obiecał fundusze na projekt dotyczący remontu. Biblioteka w tym roku 

zrezygnuje z projektu Norweskiego.   

 

Innych pytań nie było, wobec czego Przewodniczący Komisji stwierdził, że Sprawozdanie  

z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach za rok 2019, 

zostało przyjęte. 

 
Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach w 2019 roku. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

            

Radny T. Czerwiecki poprosił Dyrektora J. Brzozowskiego o parę słów na temat nowego 

cmentarzyska Jaćwingów. Jaka jest wielkość i skala do już istniejących np. na Szwajcarii.  

Dyrektor J. Brzozowski, jest to cmentarzysko inne od pozostałych, typowe wczesno 

średniowieczne XI-XIII wiek. Takich cmentarzysk na terenach Jaćwieży jest zaledwie kilka.  

To jest najbogatsze.  Jest bardzo duże zainteresowanie informacjami o tym cmentarzysku.  

Na chwilę obecną jest już kilkaset eksponatów metalowych. Jest to najciekawszy naukowo  

i najcenniejsze i najbogatsze cmentarzysko Jaćwieskie z wczesnego średniowiecza, jakie było 

dotąd zbadane w Polsce.   

Radny M. Zborowski – Weychman zapytał jak przedstawiają się prace redakcyjne nad 

Suwalskim Słownikiem Biograficznym?  

Czy znajdzie się w słowniku biogram prof. Andrzeja Strumiłły? 

Dyrektor J. Brzozowski, w dalszym ciągu realizowany jest harmonogram prac, który jest 

uzależniony od puli środków na dany rok.    

Odnośnie diagramu prof. A. Strumiłły była sugestia władz miasta, aby znalazł się w słowniku. 

Muzeum jest w trakcie opracowywania biogramu, który zostanie przygotowany i przedstawiony 

do druku. 

Radny M. Zborowski – Weychman zapytał czy Komisja może poprzeć, aby nazwisko profesora 

znalazło się w słowniku?  

Przewodniczący Komisji B. Bezdziecki stwierdził, że nie ma potrzeby formułować takiego 

wniosku, czy stanowiska, skoro jest wola władz miasta i autorów słownika.    
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Zastępca prezydenta E. B. Sidorek potwierdziła informację Dyrektora J. Brzozowskiego, że już 

w dużej części powstał biogram prof. Andrzeja Strumiłły i będzie umieszczony w Suwalskim 

Słowniku Biograficznym.   

Przewodniczący Rady Z. Przełomiec zwrócił się z prośbą do Dyr. J. Brzozowskiego  

o spotkanie, bądź rozmowę online z zespołami, które uczestniczą w pracach nad słownikiem.  

Dyrektor J. Brzozowski zapewnił, że po weekendzie majowym zorganizuje takie spotkanie, bądź 

rozmowę, żeby doprowadzić do końca i zatwierdzić ww. słownik do druku.  

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i pytań, wobec czego Przewodniczący Komisji stwierdził, 

że Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach w 2019 roku, zostało 

przyjęte. 

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z działalności merytorycznej Suwalskiego Ośrodka Kultury w 2019 roku.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Dyrektor A. Andrulewicz przedstawiła i omówiła sprawozdanie z działalności SOK w 2019 

roku.  

Radny W. Pająk zapytał o plany związane z otwarciem Łaźni, czy będą zatrudnione nowe 

osoby, czy będą przesunięcia z SOKu? Drugie pytanie dotyczy kadry technicznej (nagłośnienie, 

oświetlenie) Czy będą problemy kadrowe związane z odejściem tych osób?  

Dyrektor A. Andrulewicz poinformowała, że została podpisana umowa o przejęciu na własność 

Łaźni zgodnie postanowieniem uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach wraz z pracownikami 

Galerii Współczesnej (2,5 etaty). W nowym obiekcie będzie prowadzona działalność 

wystawiennicza i upowszechnieniowa. Po zakończeniu epidemii trzeba będzie podjąć decyzję 

dotyczącą zatrudnienia. W najbliższym czasie natomiast zostanie przejęty majątek do SOK.  

Odnośnie drugiego pytania, Dyrektor wyjaśniła zaistniałą sytuację.  

Radny M. Zborowski-Weychman ponowił swoją propozycję z przed roku dotyczący wyjścia 

SOKu z szerszą ofertą do mieszkańców wzbogaconą o koncerty np.: poezji śpiewanej, koncerty 

jazzowe, piosenki kabaretowej w Łaźni, która doskonale nadaje się na tego typu imprezy. 

Dyrektor A. Andrulewicz odpowiedziała, że planowanych jest kilka koncertów szantowych, 

ale również imprezy rekreacyjne oraz inne małe formy z dziedziny kultury fizycznej.  

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i pytań, wobec czego Przewodniczący Komisji stwierdził, 

że Sprawozdanie z działalności merytorycznej Suwalskiego Ośrodka Kultury w 2019 

roku, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2019 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Radny W. Pająk, zapytał, dlaczego jest tak mało zgłoszeń?  

Konserwator Zabytków A. Żywiczyński odpowiedział, że składa się na to wiele czynników np. 

wielu współwłaścicieli, którzy nie mogą dojść do porozumienia, np. zbyt mała kwota dotacji.   

Radny K. Lauryn zapytał czy z tej dotacji może korzystać ZBM TBS?  

Konserwator Zabytków A. Żywiczyński odpowiedział, że temat ten został skonsultowany  

z radcą prawnym i nie może skorzystać, ponieważ ZBM TBS posiada środki z budżetu miasta.  

Radny K. Lauryn zaproponował, żeby pozostałą kwotę przeznaczyć na remonty kamienic 

będących w zasobach ZBM TBS.  
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Konserwator Zabytków A. Żywiczyński, odpowiedział, że należy to sprawdzić pod względem 

prawnym czy jest taka możliwość. 

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i pytań, wobec czego Przewodniczący Komisji stwierdził, 

że Informacja o dotacjach udzielonych w 2019 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Raport z ewaluacji „Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2016-2020” za okres 2016-

2019 roku.   

– Raport stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Zastępca Prezydenta E.B. Sidorek poinformowała, że raport był omawiany na Radzie 

Gospodarczej, która funkcjonuje przy Prezydencie Miasta Suwałk. Wydział odpowiedzialny za 

przygotowanie raportu pracuje już nad nową formułą. Zostanie powołany zespół do prac nad 

nową formułą raportu.   

Radny Bogdan Bezdziecki zapytał czy było zrobione rozpoznanie, jakie są oczekiwania 

klientów korporacyjnych odnośnie oferty turystycznej? 

Naczelnik A. Domalewska odpowiedziała, że co roku są organizowane spotkania z branżą 

turystyczną z naszego regionu, miasta. W najbliższej przyszłości powstanie folder, w którym 

zostanie przedstawiona kompleksowa oferta dla firmy, dla ludzi z biznesu, którzy chcieli by 

wypocząć na Suwalszczyźnie.  

Radny W. Pająk, podkreślił, że brakuje takiej organizacji, jaką była Suwalska Organizacja 

Turystyczna, która pomogłaby promować produkt turystyczny, jakim jest cała Suwalszczyzna.   

Naczelnik A. Domalewska dodała, że Miasto jest w Podlaskiej Organizacji Turystycznej i ze 

środków ww. organizacji będzie możliwość wyprodukowania 30 sekundowego spotu, w którym 

będzie pokazane Miasto, Suwalski Park Krajobrazowy i Wigierski Park Narodowy.     

Radny Bogdan Bezdziecki, zapytał czy taki spot będzie emitowany w mediach 

ogólnokrajowych?   

Naczelnik A. Domalewska, odpowiedziała żeby nie generować kosztów to raczej będzie 

emitowany w mediach społecznościowych, promocja internetowa.  

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i pytań, wobec czego Przewodniczący Komisji stwierdził, 

że Raport z ewaluacji „Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2016-2020” za okres 

2016-2019 roku, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski. 

 

1. Radny W. Pająk zapytał o losy Blues Festival w tym roku?  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że nie zostały podpisane umowy                                       

z wykonawcami z zagranicy. Jest pomysł, na to, aby zaprosić tylko polskie gwiazdy 

bluesowe. Do końca kwietnia należałoby podjąć decyzję. Jeżeli sytuacja epidemiczna 

nie ulegnie zmianie, to latem nie odbędą się żadne imprezy masowe.  

2. Radny K. Lauryn podziękował Ośrodkowi Sportu i Rekreacji za udzielenie odpowiedzi 

na wniosek złożony na poprzedniej komisji. Poprosił, żeby taka informacja nie wpływała 

w dzień komisji, ponieważ radny nie zdążył się z nią zapoznać.  
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Więcej pytań i wniosków nie było, wobec czego Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono.    

  

 

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Bogdan Bezdziecki 

 

 

                                                  
Protokół sporządziła: 

Elżbieta Polańska 

 

Główny specjalista w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


